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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért üríti ki a kormány a fóti Speciális 
Gyermekotthont, ha nincs fóti ügy?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A “ZEG-ZUG Speciális Otthon” elnevezésű uniós projekt 2019. július 26-án kelt összefoglalójában 
az olvasható, hogy “A Megvalósíthatósági Tanulmány alapján a projekt várható befejezéséig a 
jelenleg Fóton működő Speciális Gyermekotthon kiürül, a gyermekek onnan nem kerülnek 
áthelyezésre az újonnan létrejövő kalocsai és zalaegerszegi férőhelyekre. Azokra a férőhelyekre a 
szolgáltatói nyilvántartásba vétel várható időpontjára való tekintettel már új gyermekeket helyeznek
az OGYSZB javaslata alapján a gyámhatóságok. Tekintettel arra, hogy az új speciális férőhelyek 
Fóttól jelentős földrajzi távolságra jönnek létre, így nem várható, hogy a jelenleg a fóti Speciális 
Gyermekotthonban dolgozó kollégák Zalaegerszegen illetve Kalocsán tudnának, szeretnének 
munkát vállalni. Miután a jelenleg Fóton dolgozó munkatársak nem kerülnek áthelyezésre a fenti 
okok miatt, ezért a Kalocsán és Zalaegerszegen az újonnan létrejövő intézményegységekben új 
kollégák felvétele szükséges.”

Kérdéseim:

1. Ha a minisztérium szerint nincs fóti ügy és a fóti Gyermekközpont folytatja működését, akkor 
miért ürítik ki a fóti Speciális Gyermekotthont? Miért szerepel a projekt-összefoglalóban az, hogy a 
projekt várható befejezéséig a jelenleg Fóton működő Speciális Gyermekotthon kiürül”?

2. Ha nincs fóti ügy, akkor 2019 márciusa óta miért nem kerülnek gyermekek a fóti Speciális 
Gyermekotthonba, és nyár óta miért kezdődött meg a gyermekek áthelyezése? Mint az adatok 
alapján tudjuk, 31-ről 15-re csökkent az intézményben ellátott gyermekek száma. 5-en 
gyermekotthonba kerültek, 5 gyermeket hazagondoztak, 4 gyermek pedig Kalocsára, illetve 



Zalaegerszegre került. Miért helyezték át a gyermekeket Fótról a kalocsai és zalaegerszegi központi 
speciális gyermekotthonba, ami elviekben ugyanazt az ellátást nyújtja, mint a fóti?

3. Miért ürítik ki a Speciális Gyermekotthont még azelőtt, hogy a kifejezetten a fóti speciális 
férőhelyek pótlására – 224 millió forint unós pénzből - létrehozott kalocsai és zalaegerszegi 
férőhelyek rendelkezésre állnának? Miért nem várják meg, hogy az új férőhelyek megkapják a 
használatba vételi engedélyt, és a fóti gyermekek szükségleteiknek megfelelő ellátásban 
részesülhessenek?

4. Ha a projekt-összefoglaló szerint a fóti dolgozók nem kerülnek áthelyezésre, mikor értesítik őket 
erről, és milyen lehetőséget fognak kínálni nekik állásuk elvesztése esetén a gyermekvédelemben?

Várom személyeskedéstől mentes, tárgyszerű válaszát!

Budapest, 2019. december 14.

Tisztelettel,

Szél Bernadett

országgyűlési képviselő
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